
   
 

Geachte mevrouw Lodders, 

Bij deze bevestig ik dat uw brief van 17 oktober 2023 in goede orde is ontvangen. 
In de brief maakt u bezwaar tegen het gevolgde consultatieproces voor de vast te 
stellen tarieven van de Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) voor 
2024. Ik ga hieronder graag inhoudelijk in op de punten uit uw brief.  

Voorafgaand wil ik alvast tegemoetkomen aan uw verzoek om uw brief mee te 
sturen naar de Tweede Kamer. Ik zal met mijn collega van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport (VWS) onze bewindspersonen adviseren de brief als bijlage toe te 
voegen bij de Kamerbrief over de NVWA-tarieven 2024 die na het verkiezingsreces 
zal worden verstuurd.  

Consultatieproces 

Uw zorgen over het consultatieproces zijn gehoord, met name met betrekking tot 
de timing en de beschikbaarheid van relevante informatie. Ik begrijp dat een 
ordentelijk consultatieproces van essentieel belang is om de juiste beslissingen te 
nemen. Uw verzoek om voldoende tijd voor de bestudering van de informatie en 
een inhoudelijke dialoog ben ik tegemoet te komen door extra momenten in te 
lassen en de planning aan te passen.  

Binnen de doorlooptijd van concepttarieven die door de NVWA worden opgesteld 
tot aan de vaststelling van deze tarieven, heb ik dit jaar u in alle informatie 
voorzien die mij voorhanden is. Ook zijn er drie informatie/consultatiemomenten 
geweest waarop gelegenheid is geweest tot het stellen van vragen en het geven 
van inbreng en zijn alle vragen binnen korte termijn beantwoord.  

Dat er een wens is voor meer dialoog en ruimte voor gesprek kan ik mij indenken, 
gezien de opnieuw stijgende tarieven. Enerzijds is er de beweging naar 
kostendekkende tarieven en afbouw van de zogenaamde generieke demping, en 
anderzijds zijn er toenemende kosten door o.a. inflatie. Ik herhaal daarom graag 
de eerdere notie dat de inhoudelijke dialoog over onderwerpen die raken aan de 
NVWA en haar werkzaamheden ook na de consultatiebijeenkomsten doorgaat. Zo 
zijn wij onder begeleiding van een externe gespreksleider in gesprek met elkaar 
over de onderlinge samenwerking, doelmatigheid en governance. Bovendien 
worden er gesprekken gepland rondom de ingebrachte vraagstukken m.b.t. de 
effecten van de tarieven op de concurrentiepositie van het bedrijfsleven en de 
wens van het bedrijfsleven om ook private laboratoria in te zetten naast de inzet 
van Wageningen Food Safety Research (WFSR).  

Reistijd=Werktijd (RT=WT-regeling) 

Ten aanzien van de RT=WT-regeling geeft u aan een inhoudelijke onderbouwing te 
wensen en een verhoging van deze specifieke demping. Deze onderbouwing is 
meegestuurd met de schriftelijke vragen van Vee&Logistiek e.a. op 10 oktober jl. 
Voor de volledigheid licht ik dit punt nog eens toe. 

Door de NVWA is in het verleden ingeschat dat €8,6 miljoen kan worden bespaard 
door een forfaitaire reistijd in te voeren.1 Over deze forfaitaire reistijd is echter 
geen overeenstemming bereikt tussen de NVWA en de bonden. Dit heeft ertoe 
geleid dat de minister van LNV in 2021 heeft beslist om deze kosten voor €8,6 
miljoen te dempen. Aan dit besluit wordt ook voor de retributies 2024 
vastgehouden. Het is juist dat de hoogte van de RT=WT-demping na het rapport 
van 2020 niet herijkt zijn of herberekend. Hoewel er geen aanleiding is er van uit 
te gaan dat het aandeel RT=WT groter is geworden op de totale kosten voor 
reistijd (circa €19 miljoen tussen 2022 en 2024), gaat LNV in overleg met de 
NVWA om te bekijken of de systematiek kan worden aangepast, dan wel hoe de 
forfaitaire reistijd voor de RT=WT-regeling opnieuw kan worden ingeschat op basis 
van huidige cijfers. U zult uiterlijk met de voorcalculatie van de tarieven voor 2025 
over het besluit hieromtrent worden geïnformeerd. 

 
1 KPMG-pakket kostentoerekening en doelmatigheid NVWA, 26 mei 2020, 
https://www.eerstekamer.nl/behandeling/20200526/brief_regering_kpmg_pakket/
info.  

https://www.eerstekamer.nl/behandeling/20200526/brief_regering_kpmg_pakket/info
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Doelmatigheid en efficiency (“zoet” en “zuur”) 

Ik onderstreep het belang dat u hecht aan een onafhankelijk en goede 
toezichthouder. Zoals ik op 10 oktober aangaf hebben LNV en VWS ook belang bij 
een efficiënte en doelmatige organisatie. Gedurende het consultatieproces heb ik u 
inzicht kunnen geven in wat er op dit moment gebeurt op dat vlak binnen de 
NVWA. Er wordt reeds gewerkt aan meer doelmatigheid en efficiëntie. Ook hier 
stopt die dialoog niet wat mij betreft. Zo is afgesproken dat de deelnemers van de 
Strategische Tafel onder begeleiding van een externe gespreksleider nader ingaan 
op taken en rollen en doelmatigheid. Daarnaast blijf ik benadrukken dat het 
streven naar doelmatigheid niet ten koste mag gaan van de effectiviteit van 
toezicht.  

WEcR-rapport 

Ik heb op de bijeenkomsten en via uw brieven kennisgenomen van uw 
standpunten met betrekking tot het rapport van Wageningen Economic Research 
(WEcR). Ik deel met u de meerwaarde van een onafhankelijk onderzoeksinstituut 
als Wageningen University & Research (WUR) om dergelijke onderzoeken uit te 
voeren en besluitvorming van wetenschappelijke inzichten te voorzien. Ook de 
Kamer heeft met de motie van Campen – Boswijk (Kamerstuk 33 835, nr. 207) 
verzocht om een dergelijk onderzoek.  

Op 26 september is reeds aangegeven waartoe het rapport wel en niet dient. Het 
WEcR-rapport is een van de onderdelen in de besluitvorming. Voor de zorgen die 
op die bijeenkomst leefden bij meerderen van u over de internationale 
concurrentiepositie zal op korte termijn een gesprek worden ingepland. Op 10 
oktober heb ik u toegezegd u te informeren over de rol die het rapport zal spelen 
in de advisering aan de ministers. Nu de consultatiebijeenkomsten hebben 
plaatsgevonden starten de ministeries van LNV en VWS met de advisering van de 
bewindspersonen. Ik zal u op 1 november informeren hoe ik voornemens zijn de 
bevindingen van WEcR mee te laten wegen in deze advisering (zie ook 
‘vervolgtraject’ verderop). 

Laboratoriumonderzoek 

U zult binnenkort worden uitgenodigd om nader in gesprek te gaan over de rol van 
private laboratoria in relatie tot het retribueerbare toezicht van de NVWA.  

KDS-tarieven 

Met betrekking tot de onderbouwing van de tarieven van Kwaliteitskeuring 
Dierlijke Sector (KDS) verwijs ik u naar de ‘Rapportage kostprijzen en tarieven 
2024’ die op 19 september jl. is gedeeld. Ook op de bijeenkomst van 26 
september jl. en de achteraf gedeelde slides staat meer toelichting over de 
totstandkoming van deze tarieven.  

Zoals ook aangegeven in de beantwoording van de laatste schriftelijke vragen, 
verstuurd op 17 oktober jl., zitten in de tarieven van 2024 geen incidentele 
transitiekosten van de overdracht van KDS naar de NVWA. Deze worden betaald 
door LNV. De structurele meerkosten van de roodvleessector zijn pas van 
toepassing in 2025 en zullen in de loop van komend jaar met u worden besproken. 

Vervolgtraject 

Ik waardeer uw deelname aan en inbreng tijdens de consultatiebijeenkomsten. 
Zoals op 10 oktober jl. toegezegd zou ik u ook over het vervolgtraject informeren. 
Zoals eerder gecommuniceerd zet ik in op het laten vaststellen van de NVWA-
tarieven voor 2024 per 1 december 2023 zodat de nieuwe tarieven ingaan per 1 
januari 2024. Zo wordt ook zorg gedragen voor de kostendekkende financiering 
van de NVWA voor de publieke taken die zij uitvoert. Voorafgaand daaraan zet ik – 
ook deels met u – de volgende stappen: 

- De komende weken bestuderen de ministeries uw inbreng en wordt een 
appreciatie van de uitkomsten van het WEcR-rapport opgesteld. 

- Op 1 november informeer ik u over de rol die het WEcR-rapport zal spelen 
in de advisering aan de bewindspersonen. 



   
 

- Op 1 november ontvangt u ook per mail de conceptpassage van de 
Kamerbrief over het consultatieproces en uw inbreng die ik met mijn 
collega van VWS voornemens ben voor te leggen aan de ministers. Hierin 
zullen wij ook verwijzen naar uw brief van 17 oktober jl. U kunt de 
passage op feitelijke juistheden en interpretaties van uw inbreng 
controleren. Ik ontvang op 15 november graag uw reactie daarop via 
consultatieNVWAtarieven@minlnv.nl.  

- Na het verkiezingsreces (eind november) delen de ministers het WEcR-
rapport met de Kamer, inclusief een appreciatie hiervan. In diezelfde brief 
zullen de ministers de Kamer informeren over de inbreng en 
aandachtspunten van het bedrijfsleven tijdens het consultatieproces en 
over het voorgenomen besluit voor de NVWA-tarieven 2024.  

Het is aan de ministers van LNV en VWS om de uiteindelijke besluiten hieromtrent 
te nemen. 

Met vriendelijke groet, 

Jan-Kees Goet 

Secretaris-Generaal  

Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
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